
 

 

 
   

 
Opfølgende politikerspørgsmål om specialområdet 

 

Kære Emil 

Den 28. januar 2025 besvarede forvaltningen et opfølgende 
politikerspørgsmål om specialområdet. Den 3. februar 205 har du 
spurgt om følgende:   

Kan forvaltningen vende tilbage med et uddybende svar, hvor det er 

tydeliggjort, hvordan differencen hænger sammen med de nævnte 

årsagsforklaringer - med andre ord, hvor stor en del af den korrigerede 

ramme til specialundervisning kan forklares med  

1) den demografiske udvikling  

2) co-teaching  

3) bevillingsudløb tildelt med budget 2024  

4) andre årsager? 

 

Besvarelse 

Det samlede fald i rammen til specialundervisning fra 1.411 mio. kr. i 
2025 til 1.144 mio. kr. i 2028 kan forklares med: 
 

1) Ca. 14 mio. kr. af reduktionen kan forklares med den 
demografiske udvikling, hvor der forventes færre skoleelever. 

2) Ca. 133 mio. kr. af reduktionen kan forklares med at der blev 
besluttet at omlægge fra specialområdet til almenområdet som 
følge af ’BU30 Mangfoldige fællesskaber’ i budget 2025. Det er 
midler, der bliver på den samlede ramme til undervisning. 

3) Ca. 136 mio. kr. af reduktionen kan forklares med at der i budget 
2024 blev bevilliget til merforbrug på specialundervisning og 
indsatsplanen ’Plads til forskellighed’ som følge af ’BU41 Styrket 
trivsel for københavnske børn og unge’. Denne bevilling udløber 
efter 2027 og fremgår derfor som reduktion i 2028. 

4) De ovenstående tre forklaringer udgør et større beløb end det 
samlede fald i rammen til specialundervisning. Det skyldes at 
der er flere små tildelinger og reduktioner, som samlet udgør en 
tildeling på 16 mio. kr. til specialundervisning. 

04-03-2025 

Sagsnummer I F2 
2025 - 2803 
 
Dokumentnummer i F2 
7228162 
 
Sagsnummer i eDoc 
2025-0043515 
 

 
Center for Politik og HR 
Ledelsessekretariatet 
Rådhuspladsen 1 1550 
København V  
 
EAN-nummer  
5798009382160 
 

Center for Politik og HR 
Børne- og Ungdomsforvaltningen 
  

 
Emil Sloth Andersen (Å) 

https://www.kk.dk/sites/default/files/2025-01/28.01.%20Svar%20til%20Emil%20Sloth%20Andersen%20%28%C3%85%29%20p%C3%A5%20opf%C3%B8lgende%20sp%C3%B8rgsm%C3%A5l%20om%20specialomr%C3%A5det.pdf
https://www.kk.dk/sites/default/files/2025-01/28.01.%20Svar%20til%20Emil%20Sloth%20Andersen%20%28%C3%85%29%20p%C3%A5%20opf%C3%B8lgende%20sp%C3%B8rgsm%C3%A5l%20om%20specialomr%C3%A5det.pdf

	Opfølgende politikerspørgsmål om specialområdet

